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PROTOKÓŁ NR XLVIII/2023 
z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 26 maja 2023 roku 
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1435 
 
Udział wzięli: 

• 10 radnych    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

• 14 sołtysów    
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

• Zaproszeni goście    
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
Przemysław Kurdzieko Wójt Gminy Lipka 
Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia czterdziestej ósmej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipka Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, wszystkich 
radnych, przedstawicieli Urzędu Gminy Lipka, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
  
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 10 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu z dnia  
19 maja 2023 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są propozycje jego 
zmiany.   
Wójt Gminy Lipka zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał, tj.: 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2023-2040; 
e) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
zmian do porządku obrad. 
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 „za”               10 głosów  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
 „za”               10 głosów   
„przeciw”  0 głosów 
„wstrzymało się” 0 głosów 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XLVII Sesji Rady 
Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady - pokój nr 1. Został również 
przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły uwagi do 
protokołu, w związku z czym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka Nr XLVII/2023.  
Załącznik nr 7 – głosowanie imienne. 
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka z działalności  
w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Pacholik poinformował wszystkich, że w zeszłym 
tygodniu odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Krajny, na którym 
zaopiniowano wniosek dotyczący udzielenia absolutorium Zarządowi Związku Gmin Krajny. 
Ponadto wczoraj odbyło się posiedzenie Wspólne Rady Gminy Lipka, na którym Radni zapoznali 
się z projektami uchwał przygotowanymi na XLVIII Sesję Rady Gminy Lipka.  
 
Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak poinformowała 
wszystkich, że Komisja Socjalna i Porządku Publicznego obradowała 25 maja 2023 roku na 
Komisji Wspólnej. Radni zapoznali się z projektami uchwał przygotowanymi na XLVIII Sesję 
Rady Gminy Lipka. Dodała, że 9 maja 2023 r. odbyła się Społeczna Rada Szpitala, gdzie 
omawiany był budżet i przekazanie 780 tys. na nagrody dla pracowników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Wandas powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i 
Rolnictwa obradowała 25 maja 2023 roku, gdzie zapoznano się z wnioskami mieszkańców w 
sprawie najmu, dzierżawy i wykupu gruntów na terenie gminy Lipka. Ponadto tego samego 
dnia Komisja obradowała na Komisji Wspólnej, gdzie zapoznano się z projektami uchwał 
przygotowanymi na XLVIII Sesję Rady Gminy Lipka. 
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Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował, że: 
Realizujemy projekty takie jak:  
- Przebudowa dróg dojazdowych do placówek oświatowych Nowe Potulice etap II, 
- Budowa hali sportowej, 
- Budowa Centrum Sportowo-turystycznego w Łąkiem, 
- naprawa  elementów placu zabaw na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej „Zacisze”  
- Cyfrowa Gmina- w ramach zawartej Umowy trafiły już do nas tablety które wykorzystywane 
będą przez Radnych  
Ogłoszone przetargi takie jak: 
- Budowa Centrum Usług Społecznych i Zdrowotnych – termin składania ofert 31.05.2023 r. 

(przedłużony termin na wniosek Wykonawców)  
- Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Łąkiem oraz Urzędu Gminy - termin 

składania ofert do 01.06.2023 r.  
- Przebudowa Domu Kultury w Lipce wraz z zakupem wyposażenia – jesteśmy na etapie 

badania ofert; wpłynęło 5 ofert od Wykonawców 
Oczekujemy na ocenę złożonych wniosków takich jak: 
- Fundusz Inwestycji Strategicznych POLSKI ŁAD - ZABYTKI: 

• Remont kościoła filialnego p.w. Niepokalanego Poczęcia NMP w Debrznie Wsi- Kwota 
wnioskowana dofinansowania 330.260,00 zł; całkowity koszt zadania 337.000,00 zł 

• Remont zabytkowej części budynku Urzędu Gminy w Lipce - kwota wnioskowana 
490.000,00, zł,  wartość inwestycji 500.000,00 zł 

• Remont wieży kościoła pw. Dobrego Pasterza w Batorowie- kwota wnioskowana 
120.547,84 zł.; całkowita wartość inwestycji 123.000,00 zł, 

• Konserwacja, renowacja i zabezpieczenie zabytkowych witraży oraz odtworzenie mensy 
wraz z umieszczeniem zabytkowego antepedium z kurdybanu (Wielki Buczek) - wnio-
skowana kwota dofinansowania 294.000,00 zł; całkowita wartość inwestycji 
300.000,00 zł 

-  Rządowy program rozwijania infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli                    
    w  zakresie technologii informacyjno- komunikacyjnych „Aktywna tablica”  

• Wniosek zbiorczy na udzielenie wsparcia finansowego na zakup pomocy dydaktycznych 
dla Szkoły Podstawowej w Lipce i Szkoły Podstawowej w Łąkiem na kwotę 77 540,00 zł, 
kwota wnioskowana 61 790,00 zł.  

- Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – budowa ścieżki rowerowej i pieszej w miejscowości Łąkie 
(CST Łąkie)  – wartość całkowita inwestycji  2 639 241,75 zł  

- Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – Remont dróg gminnych ul. Mickiewicza na kwotę 
485 121,23 zł oraz Remont drogi gminnej nr 103010 Mały Buczek na kwotę 904 073,99 zł 

- Projekty wspólne:  

• GOK – w ramach otwartego konkursu  Ministerstwa Obrony Narodowej na realizację 
zadania publicznego w formie powierzenia w zakresie: Podtrzymywanie i upowszech-
nianie tradycji narodowej, pielęgnowanie polskości oraz rozwoju świadomości narodo-
wej, obywatelskiej i kulturowej pn. MUR,ALE HISTORIA WOJSKA POLSKIEGO złożony 
został wniosek pn.: „Wiemy, pamiętamy, szanujemy”  na kwotę 64 024,00 zł.  

• W ramach Wielkopolskiej Odnowy Wsi w konkursie dla organizacji pozarządowych pn.: 
„Odnowa Wsi szansą dla aktywnych sołectw”. 
- Centrum Inicjatyw Lokalnych „Tilia” w Lipce wniosek pn.: „Uczymy się promować na-
sze działania – warsztaty dziennikarskie ”  koszt całkowity 11 900,00 zł (warsztaty+ wy-
danie jednego numeru gazety)  
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- KGW Pozytywnie Zakręcone Kobiety w Lipce wniosek pn.: „Aktywnie i produktywnie 
spędzony czas – wyprawy rowerowe, gry uliczne, mapa wydzieranka”, koszt całkowity 
8 750,00 zł  

Włodarz dodał, że jesteśmy przed podpisaniem umowy na realizację projektów:  
- w ramach programu Sportowa Polska Ministerstwa Sportu i Turystyki pn.: „Utworzenie 
Zespołu boisk sportowych w Scholastykowie” kwota całkowita: 751 524,00 zł, dofinansowanie 
374 100,00 zł.  

-  „Z przyrodą w Lipce- filmy edukacyjne” na kwotę 36 900,00 zł 
- w ramach programu  Działaj Lokalnie „Z ekologią na TY!” – realizacja w miejscowości 
Trudna. Koszt całkowity 9 500,00 zł, Dotacja 6 000,00 zł 
- Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej - NFOŚiGW 
w Warszawie – kwota wnioskowanego dofinansowania 37.500,00; całkowity koszt realizacji 
zadania 40.500,00 zł 
- w ramach konkursu „Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski” wniosek pn. „Stołuńsko- 
Osada Marzeń” na kwotę 114 719,00 zł 
- W ramach budowy lub przebudowy dróg lokalnych (PROW) na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Batorówko, gmina Lipka” koszt dofinansowania 
3 184 333,00 zł   - Dodał, że 2 czerwca br. Z Skarbnik Gminy Lipka jadą podpisać umowę. 
Otrzymano na ten cel z Dyrekcji Lasów Państwowych przy współpracy z Nadleśnictwem Lipka 
1.300.000,00 zł. 

Ponadto Włodarz dodał, że zostały podpisane niniejsze umowy:   

• Na dofinansowanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4 m, 
oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb Trudna na kwotę dotacji 135 000,00 zł.  

• w ramach programu „Kulisy kultury” umowa na realizację zadania „Zakup i montaż 
pieca centralnego ogrzewania w Wiejskim Domu Kultury” całkowita kwota zadania 
70.880,00 złotych, dofinansowanie 40.000,00 zł,  

• umowa na realizację zadania ,,Aktualizacja inwentaryzacja wyrobów zawierających  
azbestowych na terenie Gminy Lipka’’  w ramach „Programu oczyszczania kraju z 
azbestu na lata 2009-2032”. 

Dodatkowo poinformował, że planuje się do 23 czerwca sesję absolutoryjną. Termin składania 
ofert na rozbudowę i remont Domu Kultury minął; jest możliwość trybu negocjacji, dzięki 
czemu można uzyskać niższą kwotę.  
Ponadto 17 maja br. odbyły się złote gody, gdzie 10 par obchodziło jubileusz, a 8 z nich 
wręczono medale. 18 maja br. Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Lipce obchodziła Dzień 
Patrona. 7 maja br. odbył się festyn charytatywny połączony z Gminnym Dniem Strażaka, który 
cieszył się dużym zaangażowaniem – Wójt dodał, że rozmawiał z Łukaszem Kwaśniakiem, żeby 
zrobić podobną akcję przy okazji Dożynek. 4 czerwca br. odbędzie się Dzień Dziecka. 10 czerwca 
zawody konne w Potulicach.  
 
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

 
Radny Ryszard Pacholik poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wypłynął wniosek 
dotyczący zaopatrzenia w worki na śmieci – powiedział, że wyciągnięto wniosek, że szef 
Związku Gmin Krajny wystąpi do Zakładu Gospodarki Komunalnej z prośbą o przejęcie tego 
przez nich.  Ponadto poinformował, że w tym półroczu ma być znacznie więcej worków tudzież 
bardzo problematyczne jest kontrolowanie przez mieszkańców kiedy przyjedzie samochód 
sprzedający worki na śmieci.  
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7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  

 
Sołtys Renata Sieg zabrała głos, nawiązując do sprawy worków na śmieci. Powiedziała, że jest 
to trudna sprawa dla mieszkańców szczególnie emerytów i rencistów, gdyż nie wszyscy są 
mobilni. Poinformowała, że aby pomóc mieszkańcom to przy pomocy Radnej Agnieszki Klimek 
zakupiła dużą ilość worków, które następnie sprzedawała mieszkańcom. Powiedziała również, 
że w przyszłości planuje w ten sposób również wspierać mieszkańców jej sołectwa.  
Sołtys Marcin Woźniczka zapytał, czy ZGK w Lipce będzie sprzedawało worki, na co Prezes ZGK 
Lipka sp. z o.o. odpowiedział, że tak.  
Sołtys Ryszard Glugla zaprosił radnych i sołtysów na festyn w dniu Bożego Ciała w Wielkim 
Buczku, gdzie będzie obchodzony dzień dziecka, dzień matki i dzień ojca.  Ponadto dodał, że 
poprzedni festyn w maju udał się bardzo dobrze i ma nadzieję, że ten również będzie udany. 
Wójt Gminy Lipka powiedział, że jeżeli chodzi o worki – pierwsza sprawa to są zmienione 
godziny i akcja sprzedaży zaplanowana na 15 czerwca będzie odbywała się w godzinach 17:15 
– 19:45. Druga sprawa – tak jak Pan Ryszard wspomniał, że ta ilość worków będzie większa – 
to potwierdza tę informację. Po trzecie: faktycznie operator ma domówić się z Zakładami 
Komunalnymi we wszystkich gminach naszego związku i za odpowiednią opłatą (bez 
jakichkolwiek kosztów dla Zakładu Gospodarki Komunalnej) ma odbywać się sprzedaż ciągła 
po podpisaniu porozumienia. Ponadto Włodarz zwrócił się do Sołtys Renaty Sieg, że problem 
o którym wspomniała zniknie, gdyż będzie sprzedaż ciągła czyli zgodnie z godzinami otwarcia 
zakładu będzie można nabyć worki. Wójt ponadto poinformował, że ceny worków nie mają 
ulegać zmianie. W dodatku Wójt podziękował Pani Renacie Sieg na pomoc w kolportacji i 
dystrybucji worków dla mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt z obecnych nie 
zabrał głosu. Następnie Przewodniczący zarządził przerwę - 15 min.  
 
8. Podjęcie uchwal w sprawie:  
 
a) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju  

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej 

Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował radnych, że tej sprawie 
poświęcona jest również druga uchwała – w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki 
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, w 
związku z czym obie te uchwały omówi jednorazowo. Dodał, że na wczorajszej Komisji 
Wspólnej obecny był przedstawiciel Krajowych Zasobów Nieruchomości, który mówił o 
projekcie inicjatywy mieszkaniowej polegającej na budowie przy współpracy z gminami, które 
będą tworzyć spółkę KZN Bałtyk. Spółka będzie dysponowała na początku kapitałem 
pozyskanym 3 mln przez gminy wiejskie. Jako Gmina wskazaliśmy 2 lokalizacje w okolicach 
Osiedla Winiarnia. Powiedział, że dzięki temu powstaną nowe mieszkańca dla naszych 
mieszkańców. Dla gminy ma być to bez kosztowe.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 8  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVIII/377/23 w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej 
Inicjatywie Mieszkaniowej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
b)    wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 10  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVIII/378/23 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicja-
tywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością stanowi załącznik nr 
11 do niniejszego protokołu.  
 
c) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2023 rok 

Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała Radnych, że zwiększamy dochody i 
wydatki o kwotę 255.910,00 zł, dochody majątkowe o 100.000,00 zł. Wydatki majątkowe 
zwiększa się o 198.719,00 zł. Zmiany te nie powodują zmiany przychodów ani rozchodów. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 12  – głosowanie imienne.  
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Uchwała nr XLVIII/379/23 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2023 rok  
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2023 – 2040 

Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała Radnych, że w 2023 roku między 
innymi w załączniku nr 2 – Przebudowa dróg dojazdowych do placówek oświatowych w 
Gminie Lipka – m. Nowe Potulice – Poprawa warunków życia mieszkańców łączne nakłady 
finansowe ulegają zmianie, natomiast w załączniku nr 1 zaktualizowane wszystkie wartości  
wynikające ze zmiany budżetu oraz w latach 2035 do 2039 na poprzedniej uchwale nie 
poprawiono kwoty prognozowanej nadwyżki przeznaczonej na spłatę kredytów i pożyczek – 
RIO to zauważyło, jest wszczęcie stąd korekta danych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 14  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVIII/380/23 w zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
d) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała Radnych, że dokonuje się zmian  
w §1 poprzez dodanie ustępu 3 w brzmieniu „Spłata kredytu, o którym mowa w ust. 1 
następować będzie w latach 2025-2040.”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   10 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 16  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVIII/381/23 w zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
 
11. Zakończenie sesji.     
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka na koniec podziękował za udział w XLVIII Sesji Rady Gminy 
Lipka.   
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

Piotr Wandas 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
 
 Protokołowała:                                
 
 
Katarzyna Kamińska 


